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Faena de for migueta  

Solucionem les problemàtiques de la Ronda del Remei?  

El treball a l'oposició és feixuc i moltes vegades que-

da invisibilitzat i més si es tracta d'un govern en majo-

ria absoluta que fa i desfà a la seua voluntat. No obs-

tant això, des del primer dia, des de la CUP hem in-

tentar transformar el nostre municipi i, sempre que 

hem pogut, hem traslladat propostes al ple municipal. 

D'aquesta manera volem posar en valor la faena que 

es realitza tant des del grup municipal de la CUP Al-

canar – les Cases, com de l’assemblea local i per 

això, volem destacar 5 fets: 

1. L’aprovació de la moció per a la creació del ser-

vei d’atenció veïnal sobre les factures d’electrici-

tat i gas pretén ajudar al veïnat més desafavorit per 

tal de posar fil a l’agulla a les mancances en submi-

nistraments. Però també ser útil a la pagesia i xicote-

tes empreses del municipi per mitigar els efectes de 

la crisi climàtica i energètica. 

2. La qualitat de l’aigua al nostre municipi sota la 

lupa. Des del març ja és possible poder consultar al 

web de l’ajuntament les dades completes i l’historial 

d’analítiques dels diferents punts de captació d’aigua 

potable locals. Fins ara, es mostrava de forma incom-

pleta.  

 

3. La convocatòria del Consell Escolar Municipal 

ha estat una proposta en forma de moció del GM de 

la CUP, on la resta de grups municipals s’hi van ad-

herir. El passat dilluns 30 de maig es va constituir i 

des de la CUP vetllarem perquè siga un òrgan ple de 

contingut, útil i resolutiu en clau local. 

4. El reconeixement del dol gestacional i perinatal 

ja és una realitat al nostre municipi a proposta de la 

CUP. Ja s’han creat els grups de treball i un espai per 

expressar el reconeixement. 

5. Moció per la renovació del reglament d’ús del 

català. Observem que el darrer reglament d’ús del 

català a l’ajuntament data de l’any 2000, i al nostre 

entendre és més que obvi que cal actualitzar-lo als 

temps actuals. A més, fer palès tots els incompli-

ments que s’estan duent a terme en matèria lingüísti-

ca per part del govern local d’ERC.  

 

Malauradament, altres mocions o propostes més rup-

turistes i amb més pes i transcendència política han 

estat obviades, i fins i tot menystingudes per un equip 

de govern amb majoria absoluta sí, però amb manca 

de forces i d’idees, i amb un desgast més que notori.  

> La CUP volem seguir sent l’altaveu de 

les reivindicacions socials i polítiques al 

nostre municipi! La CUP som l ’alter-

nat iva  necessàr ia!  < 
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Un fet incontestable al nostre municipi és la perillositat 

de la via interurbana de la Ronda del Remei, on sem-

bla que per ara l’equip de govern d’ERC no hi fica so-

lució per tal de mitigar-ne la perillositat. S’han fet es-

casses gestions, i cap actuació en aquesta via de titu-

laritat supramunicipal, concretament, del Departament 

de Territori de la Generalitat de Catalunya.  

Tal i com vam fer durant el mes juliol on vam aportar 

possibles solucions per a mitigar els efectes de l’ona-

da de calor en les persones més vulnerables del mu-

nicipi, en aquest assumpte d’afectació local també vo-

lem fer aportacions des de l’oposició i evidenciant que 

per a ser proactiu en la governança local, no cal for-

mar part del govern, sempre que aquest tinga la vo-

luntat d’escoltar propostes externes. 

Algunes propostes, lògicament, no són competència 

municipal però sí és l’ens municipal que ha de 

sol·licitar l’actuació del Departament de Territori – en 

mans d’ERC, actualment – en matèria de la reducció 

de la velocitat permesa o en la col·locació de passos 

elevats a la via o en els propis passos de vianants. 

Ara bé, hi ha actuacions que sí són de competència 

municipal com la utilització de radars pedagògics i no 

radars amb finalitats merament recaptatòries. O ac-

tuar en les cruïlles mitjançant la col·locació d’espills 

que permeten una millor visibilitat o aquests mateixos 

xamfrans pintar-los amb una línia groga per tal de que 

no aparquen, ni estacionen vehicles. Un altra possible 

solució, si les línies grogues dels xamfrans no són 

prou efectives, seria la instal·lació de pilones de 

plàstic o aparcaments per a motocicletes i així guan-

yar en visibilitat a les cruïlles de la Ronda del Remei, 

ja que l’ordenació urbana de les vies perpendiculars sí 

que són competència municipal.  

A més, també proposem actuar en l’encreuament de 

la Ronda dels Campets i l’Avinguda Catalunya, ja que 

des que es va obrir al trànsit la prolongació de la Ron-

da, no hi ha hagut cap actuació en aquest espai i mol-

tes vegades es genera confusió entre els conductors.  

’



 

Si d’alguna cosa es vanaglòria el govern d’ERC és de 

ser bons gestors, de fet, diuen ser els millors gestors. 

Però, ben lluny de la realitat, des del 2015, coincidint 

amb la majoria absoluta d’ERC, no s’aproven els pres-

supostos dins dels terminis corresponents, com a tard 

al desembre de l’any anterior per començar l’1 de ge-

ner amb el pressupost de l’any corresponent. El 2022, 

a més, ens trobem amb la inaudita situació que un 

govern amb majoria  absoluta  ha de pro-

r rogar  el  seu propi  pressupost .  És evident 

que un pressupost prorrogat no garanteix cobrir 

les  noves  demandes d’un exercici a un altre, tenint 

en compte que passem d’època COVID on les despe-

ses eren molt diferents, per exemple en tema Festes. 

No s ’han pogut  n i  posar d ’acord amb 

el ls mateixos per  aprovar  e l  pressupost?  

Una de les problemàtiques que comporta este desga-

vell, en concret al departament d’intervenció i hisenda, 

liderat pel regidor Jordi Monfort, és que entitats socials 

i culturals del nostre municipi avui encara no han co-

brat les ajudes de l’exercici del 2021. Foren convoca-

des l’11 de novembre de 2021, aprovades durant la 

Junta de Govern Local del 29 de desembre de 2021 i 

anunciades i signades el 5 de gener de 2022. Durant 

aquest darrer trimestre s’han convocat les ajudes per 

a les entitats culturals i socials per al 2022 i durant es-

te any s’ha percebut l’ajuda del 2020, 2 anys després. 

Un cas diferent és el conveni d’una de les entitats es-

portives més longeves amb l’Ajuntament d’Alcanar 

que han rebut el pagament del conveni del 2021, el 29 

de juliol de 2022, este fet ha fet perillar a nivell 

econòmic la viabilitat de l’entitat. A més, no han rebut 

la primera part del conveni per al 2022 dins el termini 

pactat. Tot plegat vergonyós. 

Inclús, al darrer ple ordinari se van portar al plenari 

modificacions de crèdit pressupostàries per poder 

afrontar el pagament del conveni entre l’Ajuntament 

d’Alcanar i una de les entitats culturals amb més parti-

cipació del poble per tal de que puguera ingressar 2 

anys després, els convenis dels exercicis 2020 i 2021. 

Per ara no tenim novetats del conveni del present any 

2022.  

La proposta del grup municipal de la CUP Alcanar – 

les Cases en matèria de subvencions i convenis radi-

ca en un canvi de model a l’hora de gestionar-ho. Per 

ta l  de que les ent i tats  puguen real i tzar  

les seues act ivi tats  i  programacions 

anuals han de rebre la remuneració del  

conveni  a  pr incipis  d ’any .  Pel que fa a les 

subvencions a les entitats, mitjançant la presentació 

de projectes i programacions anuals, rebrien de forma 

total o parcial l’import d’estes ajudes mitjançant bes-

tretes abans de realitzar les activitats, i en cas de no 

realitzar el total de  la despesa, s’hauria de retornar la 

quantitat parcial no gastada.  

Amb este canvi de model les entitats del municipi tin-

drien menys problemes de liquiditat i podrien desenvo-

lupar els seus projectes i activitats de forma més se-

gura i no haurien d’estar pendents de si rebran o no 

dins el termini corresponent (o pactat) la subvenció o 

el conveni amb l’Ajuntament d’Alcanar. Pensem que 

una de les funcions de l’Ajuntament ha de ser fer cos-

tat i enfortir les entitats en tot allò que puguen i no 

com fins ara, on acaben ficant-los pals a les rodes i 

dificultant  poder dur a terme els seus objectius.  

Des del nostre punt de vista, creiem que s’ha fet una 

mala gestió de la despesa pública, fa falta previsió, i 

possiblement caldria fer  una audi tor ia d ’a-

questa  úl t ima legis latura  que ens indique el 

perquè de tot plegat i demanar responsabilitats públi-

ques a l’equip de govern. 

Llums i taquígrafs als convenis i subvencions locals  Turov: Una mala praxi urbanística o una mala gestió 
econòmica? 

El cas Turov és l'herència d'una mala praxi política i 

tècnica que es va desenvolupar durant anys a Alca-

nar. Ara bé, la situació econòmica actual no només és 

el resultat d'aquesta herència sinó també d'una mala 

gestió dels recursos econòmics municipals en els da-

rrers anys. 

 

La tardor del 2015 es feia pública la sentència del cas 

Turov per la qual l'ajuntament d'Alcanar havia d'in-

demnitzar la promotora dels apartaments amb 

1.068.769,03 €. Durant  la  roda de premsa 

que va real i tzar  e l  govern municipal ,  

amb Al fons Montserrat  a l  capdavant ,  ja  

s 'af i rmava sobre e l  coneixement de di -

versos expedients  de reclamació més 

oberts  per  part  d 'a l t res propietar is par -

t iculars  dels  apartaments .  De fet, les matei-

xes paraules de Montserrat ja eren premonitòries: “No 

es tracta de cridar el mal temps però no és agosarat 

pensar que en un futur més o menys immediat pu-

guem anar tenint un degoteig més ràpid o més lent de 

reclamacions”. 

 

En aquests,  gairebé,  7 anys,  e l  govern  

municipal  d 'Alcanar  no ha fet  cap t ipus 

de previsió econòmica per  ta l  de fer  

f ront  a  l 'actual  si tuació f inancera .  S'ha 

evitat "fer calaix" mitjançant el pressupostos, ja que 

en tot aquest període no s'ha fet cap dotació al fons 

de contingència que contempla el capítol V dels pres-

supostos municipals. És impossible no preguntar-se 

per què, si se sabia la situació judicial arran del cas 

Turov no és va moure cap dit per dotar aquest fons de 

contingència i evitar, així, arribar a la situació credití-

cia actual? 

 

I no només el fons de contingència dels pressupostos 

municipals, dotat en 0 € ens els pressupostos del 

2016, 2017, 2018, 2019, 2020 i 2021, hauria estat una 

mesura adient per pal·liar l'actual crisi, sinó també la 

disposició de romanent. Una altra partida financera 

que es va volatilitzar, majoritàriament, per amortitzar 

més de mig milió de deute creditici. Un fet, que va 

servir a l'actual equip de govern per promoure la cam-

panya "deute zero" durant el període electoral del 

2019. 

 

Per tant, malgrat que l'herència urbanística és una 

llosa important, cal remarcar, també, que la gestió 

econòmica municipal durant els darrers anys, ha estat 

nefasta. 

 

Finalment, des d'aquestes línies també ens sembla 

sorprenent l'actitud de la resta d'oposició municipal 

que va beneir, sense més, la sol·licitud del préstec 

proposat pel govern municipal. 


